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PROTOKÓŁ NR XXXII/2021 

Sesja Rady Gminy 

MińskMazowiecki 

w dniu 21 października 2021 r. 



Protokół NrXXXII/2021 
Sesja Rady Gminy Mińsk Mazowiecki 

w d n i u 2 1 października 2 0 2 1 r . 

X X X I I S e s j a R a d y G m i n y Mińsk M a z o w i e c k i w V I I I k a d e n c j i odbyła się w d n i u 
2 1 października 2 0 2 1 r . , w g o d z i n a c h 1 1 : 0 0 - 1 6 : 0 0 w s a l i k o n f e r e n c y j n e j Urzędu G m i n y 
Mińsk M a z o w i e c k i , u l . Chełmońskiego 1 4 . 

W s e s j i u c z e s t n i c z y l i r a d n i R a d y G m i n y Mińsk M a z o w i e c k i , sołtysi G m i n y 
Mińsk M a z o w i e c k i , P a n A n t o n i J a n u s z P i e c h o s k i Wójt G m i n y , P a n Radosław L e g a t 
Zastępca Wójta, P a n i J o l a n t a D a m a s i e w i c z S e k r e t a r z G m i n y , P a n i E w a K a l a t a S k a r b n i k 
G m i n y , P a n Józef J e d y n a k P r e z e s Związku Inwalidów W o j e n n y c h R P Oddział 
Mińsk M a z o w i e c k i , d y r e k t o r z y g m i n n y c h placówek oświatowych, k i e r o w n i c y g m i n n y c h 
j e d n o s t e k o r g a n i z a c y j n y c h i mieszkańcy g m i n y . 

Punkt 1 . 
Otwarcie sesji 

Pan Przemysław WOJDA Przewodniczący Rady Gminy Mińsk Mazowiecki otworzył 
o b r a d y X X X I I s e s j i R a d y G m i n y i powitał w s z y s t k i c h przybyłych. 

Głosowania j a w n e i m i e n n e p o d c z a s s e s j i odbywają się z a pośrednictwem tabletów 
i o p r o g r a m o w a n i a umożliwiającego niezwłoczne p o d a w a n i e d o p u b l i c z n e j wiadomości 
s p o s o b u głosowania poszczególnych r a d n y c h . Imienny wykaz głosowania radnych 
z X X X I I sesii Rady Gminy Mińsk Mazowiecki stanowi załącznik do ninieiszego 
protokołu. 

Punkt 2. 
Sprawdzenie obecności 

Przewodniczący Rady Gminy w związku z obecnością 1 4 r a d n y c h stwierdził 
prawomocność o b r a d . 
W t r a k c i e t r w a n i a s e s j i ilość r a d n y c h wyniosła 1 5 . 

Punkt 3. 
Uchwalenie porządku obrad sesji 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił p r o p o n o w a n y porządek o b r a d X X X I I s e s j i 
i zapytał, c z y są w n i o s k i l u b u w a g i d o p r o p o n o w a n e g o porządku. 
Pan Antoni Janusz Piechoski Wójt Gminy - zgłosił w n i o s e k o d o d a n i e p o p k t 1 2 t r z e c h 
k o l e j n y c h p k t : 
- Uchwała w s p r a w i e u s t a l e n i a s t a w k i d o t a c j i p r z e d m i o t o w e j d l a G m i n n e g o Zakładu 
G o s p o d a r k i K o m u n a l n e j w Mińsku M a z o w i e c k i m 
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- Uchwała w s p r a w i e p o w i e r z e n i a M i a s t u Mińsk M a z o w i e c k i p r o w a d z e n i a niektórych 
działań w r a m a c h zadań p u b l i c z n y c h dotyczących rozwiązywania problemów uzależnień, 
przeciwdziałania p r z e m o c y w r o d z i n i e i o c h r o n y o f i a r p r z e d przemocą o r a z u d z i e l e n i a 
d o t a c j i n a t e n c e l w 2 0 2 2 r o k u 
- Uchwała w s p r a w i e przyjęcia p r o g r a m u współpracy G m i n y Mińsk M a z o w i e c k i 
z o r g a n i z a c j a m i pozarządowymi o r a z i n n y m i u p r a w n i o n y m i p o d m i o t a m i prowadzącymi 
działalność pożytku p u b l i c z n e g o n a 2 0 2 2 r o k 
Pozostałe p k t porządku o b r a d zostaną p r z e n u m e r o w a n e . 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia wniosku 
o zmianę proponowanego porządku obrad 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
Za przyjęciem było 14 radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. 
Wniosek o zmianę porządku obrad został przyjęty jednogłośnie. 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia 
proponowanego porządku obrad ze zmianą 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
Za przyjęciem było 14 radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. 
Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

Przyjęty porządek obrad: 
1. O t w a r c i e s e s j i 
2. S p r a w d z e n i e obecności 
3. U c h w a l e n i e porządku o b r a d s e s j i 
4. Wręczenie odznaczeń p r z e z Związek Inwalidów W o j e n n y c h R P 
5 . Wręczenie nagród l a u r e a t o m k o n k u r s u n a „Najpiękniejszy ogród i przedogródek 

w G m i n i e Mińsk M a z o w i e c k i " 
6 . Przyjęcie protokołu z X X X I s e s j i R a d y G m i n y 
7 . S y t u a c j a oświaty w G m i n i e Mińsk M a z o w i e c k i 
8 . S p r a w o z d a n i e z działalności G m i n n e j B i b l i o t e k i P u b l i c z n e j 
9 . S p r a w o z d a n i e z działalności Wójta 

10. Uchwała w s p r a w i e z m i a n budżetu G m i n y Mińsk M a z o w i e c k i n a 2 0 2 1 r o k 
11. Uchwała w s p r a w i e z m i a n w W i e l o l e t n i e j P r o g n o z i e F i n a n s o w e j G m i n y 

Mińsk M a z o w i e c k i n a l a t a 2 0 2 1 - 2 0 2 8 
12. Uchwała w s p r a w i e określenia wysokości s t a w e k p o d a t k u o d nieruchomości o r a z zwolnień 

z t e g o p o d a t k u 
13. Uchwała w s p r a w i e u s t a l e n i a s t a w k i d o t a c j i p r z e d m i o t o w e j d l a G m i n n e g o Zakładu 

G o s p o d a r k i K o m u n a l n e j w Mińsku M a z o w i e c k i m 
14. Uchwała w s p r a w i e p o w i e r z e n i a M i a s t u Mińsk M a z o w i e c k i p r o w a d z e n i a niektórych 

działań w r a m a c h zadań p u b l i c z n y c h dotyczących rozwiązywania problemów uzależnień. 
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przeciwdziałania p r z e m o c y w r o d z i n i e i o c h r o n y o f i a r p r z e d przemocą o r a z u d z i e l e n i a 
d o t a c j i n a t e n c e l w 2 0 2 2 r o k u 

15. Uchwała w s p r a w i e przyjęcia p r o g r a m u współpracy G m i n y Mińsk M a z o w i e c k i 
z o r g a n i z a c j a m i pozarządowymi o r a z i n n y m i u p r a w n i o n y m i p o d m i o t a m i prowadzącymi 
działalność pożytku p u b l i c z n e g o n a 2 0 2 2 r o k 

16. Uchwała w s p r a w i e t r y b u i szczegółowych kryteriów o c e n y wniosków o realizację z a d a n i a 
p u b l i c z n e g o w r a m a c h i n i c j a t y w y l o k a l n e j 

17. Uchwała w s p r a w i e u t w o r z e n i a Związku p o w i a t o w o - g m i n n e g o „Powiatowo-gminny 
związek t r a n s p o r t u p u b l i c z n e g o P o w i a t u Mińskiego" 

18. Uchwała w s p r a w i e przyjęcia S t a t u t u związku p o w i a t o w o - g m i n n e g o „Powiatowo-gminny 
związek t r a n s p o r t u p u b l i c z n e g o P o w i a t u Mińskiego" 

19. W o l n e w n i o s k i 
20. Zaniknięcie o b r a d 

Punkt 4. 
Wręczenie odznaczeń przez Związek Inwalidów Wojennych RP 

Pan Józef Jedynak Prezes Związku Inwalidów Wojennych RP Oddział 
Mińsk Mazowiecki - wręczył następujące o d z n a c z e n i a : 
- Krzyż 1 0 0 l a t Związku Inwalidów W o j e n n y c h R P n a d a n e p r z e z Zarząd Główny Związku 
Inwalidów W o j e n n y c h R P d l a P a n a A n t o n i e g o J a n u s z a P i e c h o s k i e g o Wójta G m i n y 
Mińsk M a z o w i e c k i , 
- o d z n a c z e n i e Marszałka Józefa Piłsudskiego d l a P a n i J o l a n t y D a m a s i e w i c z S e k r e t a r z 
G m i n y i d l a P a n a Przemysława W o j d y Przewodniczącego R a d y G m i n y Mińsk M a z o w i e c k i . 
Wójt podziękował w i m i e n i u w s z y s t k i c h o d z n a c z o n y c h z a d o c e n i e n i e p o s t a w 
i zaangażowanie w k u l t y w o w a n i a p a t r i o t y z m u i pracę n a r z e c z wspólnego d o b r a . 

Punkt 5. 
Wręczenie nagród laureatom konkursu na „Najpiękniejszy ogród i przedogródek 

w Gminie Mińsk Mazowiecki" 

Wójt Gminy r a z e m z radną Elżbietą Roguską Przewodniczącą Komisji Konkursowej 
ogłosili laureatów k o n k u r s u n a „Najpiękniejszy ogród i przedogródek w G m i n i e 
Mińsk M a z o w i e c k i " : 
- I m i e j s c e w k o n k u r s i e n a najładniejszy ogród w G m i n i e Mińsk M a z o w i e c k i -
p . B a r b a r a K o s i m z K a r o l i n y , 
- I I m i e j s c e - p . M a r z e n a Łukasiak z Niedziałki D r u g i e j , 
- I I I m i e j s c e - p . Rafał S m o l a k z K o l o n i i Janów, 
- I m i e j s c e w k o n k u r s i e n a najładniejszy przedogródek w G m i n i e Mińsk M a z o w i e c k i -
p . K r y s t y n a C i e s i e l s k a z B u d Barcząckich. 
Wójt podziękował w s z y s t k i m mieszkańcom biorącym udział w k o n k u r s i e i zachęcił 
d o u c z e s t n i c z e n i a w k o l e j n e j e d y c j i . 
Przewodniczący Rady zarządził lOminutową przerwę w o b r a d a c h . 
P o p r z e r w i e o b r a d y zostały w z n o w i o n e . 
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Punkt 6. 
Przyjęcie protokołu z X X X I sesji Rady Gminy 

Przewodniczący Rady zapytał, c z y są u w a g i d o p r z e d s t a w i o n e g o p r o j e k t u protokołu — 
u w a g n i e zgłoszono. Przewodniczący, w o b e c b r a k u u w a g , uznał protokół z a przyjęty. 

Punkt 7 . 
Sytuacja oświaty w Gminie Mińsk Mazowiecki 

Pani Sekretarz - przedstawiła Informację o s t a n i e r e a l i z a c j i zadań oświatowych z a r o k 
s z k o l n y 2 0 2 0 / 2 0 2 1 . 
Informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Punkt 8. 
Sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej 

Pani Daria Lisiecka Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej w Stojadłach -
przedstawiła sprawozdanie z działałności Biblioteki. 
Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Punkt 9. 
Sprawozdanie z działalności Wójta 

Wójt Gminy - przedstawił s p r a w o z d a n i e z e s w o j e j działalności i z p r a c y Urzędu G m i n y . 
Przedstawił również informację dotyczącą a n a l i z y oświadczeń majątkowych złożonych p r z e z 
pracowników Urzędu G m i n y i informację o k o n s u l t a c j a c h społecznych p r o g r a m u współpracy 
z o r g a n i z a c j a m i pozarządowymi i i n n y m i u p r a w n i o n y m i p o d m i o t a m i prowadzącymi 
działalność pożytku p u b l i c z n e g o . 

Punkt 10. 
Uchwała w sprawie zmian budżetu Gminy Mińsk Mazowiecki na 2021 rok 

Skarbnik Gminy - przedstawiła u z a s a d n i e n i e d o p r o j e k t u uchwały i zgłosiła a u t o p o p r a w k i 
d o p r o j e k t u . 

Przewodniczący Rady - zapytał, c z y są p y t a n i a d o p r o j e k t u uchwały - pytań n i e zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie zaprezentowany projekt uchwały 

W glosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Za podjęciem uchwały było 15 radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się 
od głosu. 
Uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy Mińsk Mazowiecki na 2021 rok została 
podjęta jednogłośnie. 
Uchwała N r X X X I L 2 7 9 . 2 0 2 1 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
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Punkt 11. 
Uchwała w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Mińsk Mazowiecki na lata 2021-2028 

Skarbnik Gminy - przedstawiła objaśnienia d o p r o j e k t u uchwały - j e s t t o d o s t o s o w a n i e 
W i e l o l e t n i e j P r o g n o z y F i n a n s o w e j d o z m i a n w budżecie. 

Przewodniczący Rady - zapytał, c z y są p y t a n i a d o p r o j e k t u uchwały - pytań n i e zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie zaprezentowany projekt uchwały 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Za podjęciem uchwały było 14 radnych, nikt nie był przeciw, od głosu wstrzymał się 
1 radny. 
Uchwała w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Mińsk 
Mazowiecki na lata 2021-2028 została podjęta 
Uchwała N r X X X I L 2 8 0 , 2 0 2 1 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Punkt 12. 
Uchwała w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 

oraz zwolnień z tego podatku 

Wójt Gminy - poinformowała, że K o m i s j a Budżetowa zajmowała się s t a w k a m i 
p o d a t k o w y m i . Biorąc p o d uwagę sytuację ogólnokrajową i inflację, wspólnie u s t a l o n o 
p o d n i e s i e n i e podatków średnio o o k . 5 % - 6 % . Przypomniał również, że w p o p r z e d n i m r o k u 
z p o w o d u p a n d e m i i n i e z d e c y d o w a n o się n a p o d n i e s i e n i e podatków. 
Przewodniczący Rady - potwierdził, że K o m i s j a b a r d z o szczegółowo analizowała s t a w k i 
podatków. W porównaniu d o sąsiednich g m i n n a s z a g m i n a z n a j d u j e się pośrodku 
i j e s t k o n k u r e n c y j n a . W z r o s t podatków n i e p o w i n i e n uderzyć w d r a s t y c z n y sposób 
w mieszkańców i podatników. D o d a t k o w e środki z podatków będzie chciało przeznaczyć się 
n a i n w e s t y c j e , głównie dalszą budowę k a n a l i z a c j i . 
Pani Skarbnik - przedstawiła p r o p o z y c j e n o w y c h s t a w e k , z a p r o p o n o w a n y c h p r z e z Komisję 
Budżetu i I n w e s t y c j i . 
Przewodniczący Rady - powiedział, że p o d n i e s i e n i e podatków t o z a w s z e b a r d z o t r u d n a 
d e c y z j a , a l e n i e można stać w m i e j s c u . S y t u a c j a g o s p o d a r c z a n a świecie z m i e n i a 
i a b y utrzymać t e m p o r o z w o j u g m i n y i realizację i n w e s t y c j i k o n i e c z n a j e s t podwyżka 
podatków. Podwyżka n i e j e s t d r a s t y c z n a i z pewnością przełoży się n a i n w e s t y c j e . 
Przewodniczący zapytał, c z y są p y t a n i a d o p r o j e k t u uchwały - pytań n i e zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie zaprezentowany projekt uchwały 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Za podjęciem uchwały było 15 radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się 
od głosu. 
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Uchwała w sprawie okreśłenia wysokości stawek podatku od nieruchomości oraz 
zwołnień z tego podatku została podjęta jednogłośnie. 
Uchwała N r X X X I L 2 8 L 2 0 2 1 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący zarządził lOminutową przerwę w o b r a d a c h . 
P o p r z e r w i e o b r a d y zostały w z n o w i o n e . 

Punkt 13. 
Uchwała w sprawie ustalenia stawki dotacji przedmiotowej 

dla Gminnego Zakładu Gospodarki Komunalnej w Mińsku Mazowieckim 

Wójta Gminy - poinformował, że K o m i s j a Budżetowa b a r d z o szczegółowo zajmowała się 
dotacją d l a G Z G K . D o t a c j a j e s t k o n i e c z n a , a b y Zakład n i e stracił płynności. Są trudności 
z u c h w a l e n i e m n o w y c h t a r y f z a d o s t a r c z a n i e w o d y i o d p r o w a d z a n i e ścieków. 
T a r y f y są z a t w i e r d z a n e p r z e z W o d y P o l s k i e , które wymagają b a r d z o p r e c y z y j n y c h d a n y c h 
księgowych. T r w a również wdrażanie s y s t e m u z d a l n e g o o d c z y t u w o d o m i e r z y , 
który znacząco p r z y s p i e s z y p r o c e s r o z l i c z e n i o w y i umożliwi b a r d z i e j dokładny o d c z y t . 
G Z G K j e s t gminną jednostką organizacyjną podległą Wójtowi, a obowiązkiem g m i n y j e s t 
d o s t a r c z a n i e w o d y s w o i m mieszkańcom, b e z w s p a r c i a f i n a n s o w e g o Zakład s t r a c i płynność 
finansową. Wójt zauważył, że 2 0 2 1 r . był b a r d z o d e s z c z o w y i d o s y s t e m u k a n a l i z a c y j n e g o 
wpłynęły w sposób n i e k o n t r o l o w a n y duże ilości w o d y , z a które g m i n a m u s i płacić 
d o m i e j s k i e g o P W i K z g o d n i e z e w s k a z a n i a m i liczników k a n a l i z a c y j n y c h . P o z a t y m z n a c z n i e 
wzrosły k o s z t y e n e r g i i e l e k t r y c z n e j , która j e s t p o t r z e b n a d o p r a c y p r z e p o m p o w n i 
k a n a l i z a c y j n y c h . N a j s t a r s z e s i e c i k a n a l i z a c y j n e mają już 1 0 l a t i wymagają n a p r a w 
i k o n s e r w a c j i , c o również g e n e r u j e k o s z t y . N a s t a c j a c h u z d a t n i a n i a w o d y j e s t z a m o n t o w a n a 
f o t o w o l t a i k a , która o g r a n i c z a k o s z t y . Powiedział również, że n i e m a możliwości p r z e s u w a n i a 
środków pomiędzy poszczególne g o s p o d a r k i r e a l i z o w a n e p r z e z Zakład, c z y l i n i e m a 
możliwości p r z e z n a c z e n i a nadwyżki z działalności d r o g o w e j n p . n a działalność w o d n o 
kanalizacyjną. Podał również szczegółowe i n f o r m a c j e dotyczące w y m i a n y liczników 
wodociągowych 
Przewodniczący Rady Gminy - zapytał, c z y są p y t a n i a d o p r o j e k t u uchwały -
pytań n i e zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie zaprezentowany projekt uchwały 

W głosowaniu wzięło udział 14 Radnych. 

Za podjęciem uchwały było 14 Radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się 
od głosu. 

Uchwała w sprawie ustałenia stawki dotacji przedmiotowej dla Gminnego Zakładu 
Gospodarki Komunalnej w Mińsku Mazowieckim została podjęta jednogłośnie. 
Uchwała N r X X X I I . 2 8 2 . 2 0 2 1 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
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Punkt 14. 
Uchwała w sprawie powierzenia Miastu Mińsk Mazowiecki prowadzenia 

niektórych działań w ramach zadań publicznych dotyczących 
rozwiązywania problemów uzależnień, przeciwdziałania przemocy w rodzinie 
i ochrony ofiar przed przemocą oraz udzielenia dotacji na ten cel w 2022 roku 

Pani Sekretarz - poinformowała, że wśród d z i e c i , młodzieży i dorosłych j e s t duże 
z a p o t r z e b o w a n i e n a z a p e w n i e n i a s p e c j a l i s t y c z n e j o p i e k i . P r o j e k t uchwały t o wyjście 
n a p r z e c i w t y m p o t r z e b o m . G m i n a nawiązała współpracę z M i a s t e m , a b y umożliwić 
mieszkańcom k o r z y s t a n i e z M i e j s k i e g o C e n t r u m P r o f i l a k t y k i , w którym p r z y j m u j e w i e l u 
specjalistów: psychologów, psychoterapeutów, specjalistów d o s p r a w m e d i a c j i r o d z i n n y c h , 
uzależnień. P o r o z u m i e n i e m a być n a r a z i e z a w a r t e n a 1 r o k , a k o s z t d l a g m i n y t o 1 0 0 t y s . zł. 
Udział k o s z t o w y G m i n y i M i a s t a został o b l i c z o n y p r o p o r c j o n a l n i e n a p o d s t a w i e ilości 
mieszkańców, środki pochodzą z G m i n n e j K o m i s j i Rozwiązywania Problemów 
A l k o h o l o w y c h . J e s t t o uzupełnienie p o m o c y u d z i e l a n e j d z i e c i o m w szkołach, a także 
s t w o r z e n i e d o d a t k o w e j możliwości u z y s k a n i a p o m o c y d l a osób dorosłych z p r o b l e m a m i . 
Przewodniczący Rady - zapytał, c z y są p y t a n i a d o p r o j e k t u uchwały - pytań n i e zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie zaprezentowany projekt uchwały 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Za podjęciem uchwały było 15 radnych, nikt nie był przeciw, od głosu wstrzymał się 
1 radny. 

Uchwała w sprawie powierzenia Miastu Mińsk Mazowiecki prowadzenia niektórych 
działań w ramach zadań publicznych dotyczących rozwiązywania problemów 
uzależnień, przeciwdziałania przemocy w rodzinie i ochrony ofiar przed przemocą oraz 
udzielenia dotacji na ten cel w 2022 roku została podjęta 
Uchwała N r X X X I I . 2 8 3 . 2 0 2 1 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Punkt 15. 
Uchwała w sprawie przyjęcia programu współpracy Gminy Mińsk Mazowiecki 

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi uprawnionymi podmiotami 
prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2022 rok 

Pani Sekretarz - poinformowała, że j e s t t o uchwała p o d e j m o w a n a c o r o k u . P r o g r a m był 
k o n s u l t o w a n y , a l e n i e wpłynęła żadna o p i n i a , więc j e s t p r a k t y c z n i e w t y m s a m y m b r z m i e n i u 
j a k w p o p r z e d n i m r o k u . 
Przewodniczący Rady - zapytał, c z y są p y t a n i a d o p r o j e k t u uchwały - pytań n i e zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie zaprezentowany projekt 
W głosowaniu wzięło udział 15 Radnych. 
Za podjęciem uchwały było 15 Radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się 
od głosu. 
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Uchwala w sprawie przyjęcia programu współpracy Gminy Mińsk Mazowiecki 
z organizacjami pozarządowymi oraz innymi uprawnionymi podmiotami 
prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2022 rok została podjęta jednogłośnie. 
Uchwała N r X X X I L 2 8 4 . 2 0 2 1 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Punkt 16. 
Uchwała w sprawie trybu i szczegółowych kryteriów oceny wniosków 

o realizację zadania publicznego w ramach inicjatywy lokalnej 

Zastępca Wójta - poinformował, że n a K o m i s j i budżetowej d y s k u t o w a n o w s p r a w i e z m i a n y 
uchwały. P o d y s k u s j i u s t a l o n o p o d n i e s i e n i e m i n i m a l n e g o wkładu własnego g r u p y 
i n i c j a t y w n e j d o 2 5 % całkowitej wartości z a d a n i a . Wkład własny p r z e l i c z a n y j e s t 
n a p u n k t y , każdy % t o 1 p k t . W związku z t y m z a c h o d z i konieczność p o d n i e s i e n i a p r o g u 
m i n i m a l n e j ilości p k t , j a k i e m u s i uzyskać i n i c j a t y w a w t r a k c i e o c e n y w n i o s k u . O b e c n i e 
m i n i m a l n a ilość p k t t o 2 5 , a l e w związku z p o d n i e s i e n i e m wkładu własnego p r o p o n u j e się 
p o d n i e s i e n i e m i n i m a l n e j ilości punktów k o n i e c z n y c h d o u z y s k a n i a d o wysokości 3 0 p k t . 
Poinformował również p o d j a k i m i a s p e k t a m i o d b y w a się o c e n a wniosków składanych 
w r a m a c h i n i c j a t y w l o k a l n y c h . Z a p r o p o n o w a n a z m i a n a m a też n a c e l u zwiększenie ilości 
osób wchodzących w skład g r u p i n i c j a t y w n y c h , ponieważ zwiększenie m i n i m a l n e g o wkładu 
własnego spowodować może chęć rozłożenia kosztów n a więcej osób. Z a i n t e r e s o w a n i e 
i n i c j a t y w a m i l o k a l n y m i j e s t duże i cały c z a s rośnie. 
Pan Edward Szopa mieszkaniec Gminy - powiedział, że u c z e s t n i c t w o 2 - 3 osób w d a n e j 
i n i c j a t y w i e n i e c z y n i j e j m n i e j wartościową o d i n i c j a t y w y , w której j e s t większa ilość osób 
i n i e j e s t t o słuszne podejście. 
Wójt - przedstawił k r y t e r i a , które są b r a n e p o d uwagę p o d c z a s o c e n y w n i o s k u złożonego 
w r a m a c h i n i c j a t y w y l o k a l n e j . 
Wicewójt - powiedział, że z g o d n i e z z a l e c e n i a m i p o k o n t r o l n y m i Najwyższej I z b y K o n t r o l i 
nabór wniosków n a i n i c j a t y w y l o k a l n e o d b y w a się w sposób ciągły, aż d o m o m e n t u 
w y c z e r p a n i a środków p r z e w i d z i a n y c h n a i n i c j a t y w y . M a k s y m a l n a wartość i n i c j a t y w y 
t o 1 5 0 t y s . zł. 
Przewodniczący Rady Gminy - zapytał, c z y są p y t a n i a d o p r o j e k t u uchwały - pytań n i e 
zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie zaprezentowany projekt uchwały 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Za podjęciem uchwały było 11 radnych, przeciw było 2 radnych, od głosu wstrzymało 
się 2 radnych. 

Uchwała w sprawie trybu i szczegółowych kryteriów oceny wniosków o reałizację 
zadania publicznego w ramach inicjatywy lokalnej została podjęta. 
Uchwała N r X X X I I . 2 8 5 . 2 0 2 1 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
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Punkt 17. 
Uchwała w sprawie utworzenia Związku powiatowo-gminnego 

„Powiatowo-gminny związek transportu publicznego Powiatu Mińskiego" 

Zastępca Wójta - poinformował, że omówi o d r a z u d w i e k o l e j n o następujące p o s o b i e 
uchwały, ponieważ dotyczą t e g o s a m e g o t e m a t u . O d dwóch k a d e n c j i mówi się o p o t r z e b i e 
z o r g a n i z o w a n i a t r a n s p o r t u p u b l i c z n e g o n a t e r e n i e p o w i a t u . O b e c n i e p o r o z m o w a c h 
z samorządami doszło się d o pomysłu u t w o r z e n i a Związku p o w i a t o w o - g m i n n e g o , 
w skład którego wejdą w s z y s t k i e samorządy z p o w i a t u mińskiego i p o w i a t . Korzyściami 
z u t w o r z e n i a t a k i e g o związku j e s t możliwość wspólnego występowania o d o t a c j e , wspólne 
o r g a n i z o w a n i e postępowań p r z e t a r g o w y c h i u z y s k i w a n i e k o r z y s t n i e j s z y c h c e n , u j e d n o l i c e n i e 
standardów, w p r o w a d z a n i e ułatwień e l e k t r o n i c z n y c h d l a pasażerów. Związek s t a n i e się 
dużym p a r t n e r e m n p . w r o z m o w a c h w s p r a w i e wspólnych biletów z Zarządem T r a n s p o r t u 
P u b l i c z n e g o M i a s t a Stołecznego W a r s z a w a . P i e r w s z a składka członkowska w y n o s i 
o k . 1 0 t y s . zł i j e s t n a u r u c h o m i e n i e b i u r a , później t r z e b a będzie uiszczać składki 
członkowskie. Wicewójt zaprezentował z a p i s y s t a t u t o w e dotyczące organów związku -
są n i m i Z g r o m a d z e n i e Związku i Zarząd Związku. W skład Z g r o m a d z e n i a w c h o d z i 
4 p r z e d s t a w i c i e l i P o w i a t u Mińskiego, dwóch p r z e d s t a w i c i e l i g m i n y m i e j s k i e j Mińsk 
M a z o w i e c k i i p o j e d n y m p r z e d s t a w i c i e l u z każdej pozostałej g m i n y będącej członkiem 
Związku. 
Radny Jarosław Krupski - powiedział, że z ogromną satysfakcją dowiedział się 
0 t e j i n i c j a t y w i e , ponieważ o d k i e d y został r a d n y m s t a r a się przekonać pozostałych r a d n y c h 
d o u r u c h o m i e n i a k o m u n i k a c j i g m i n n e j , j e d n a k z e względu n a o g r a n i c z o n e możliwości 
finansowe n i e było możliwe w y k o n a n i e t e g o n a o d p o w i e d n i m p o z i o m i e . Mieszkańcy g m i n y , 
szczególnie mieszkający p r z y t r a s a c h p o w i a t o w y c h , n a p e w n o będą k o r z y s t a l i z t e g o 
t r a n s p o r t u , a l e prosił również o zwrócenie u w a g i n a mieszkańców, którzy n i e mieszkają p r z y 
głównych t r a s a c h i mają 2 - 3 k m d o p r z y s t a n k u . Być może u d a się n i e w i e l k i m k o s z t e m 
doprowadzić również d o n i c h komunikację zespoloną, oczywiście poprzedzając 
t o o d p o w i e d n i m i b a d a n i a m i . 

Przewodniczący Rady - zapytał, c z y są p y t a n i a d o p r o j e k t u uchwały - pytań n i e zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie zaprezentowany projekt uchwały 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Za podjęciem uchwały było 14 radnych, nikt nie był przeciw, od głosu wstrzymał się 
1 radny. 

Uchwała w sprawie utworzenia Związku powiatowo-gminnego „Powiatowo-gminny 
związek transportu publicznego Powiatu Mińskiego" została podjęta 
Uchwała N r X X X I L 2 8 6 . 2 0 2 1 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
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Punkt 18. 
Uchwala w sprawie przyjęcia Statutu związku powiatowo-gminnego 

„Powiatowo-gminny związek transportu publicznego Powiatu Mińskiego" 

Przewodniczący Rady - zapytał, c z y są p y t a n i a d o p r o j e k t u uchwały - pytań n i e zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie zaprezentowany projekt uchwały 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Za podjęciem uchwały było 14 radnych, nikt nie był przeciw, od głosu wstrzymał się 
1 radny. 

Uchwała w sprawie przyjęcia Statutu związku powiatowo-gminnego „Powiatowo-
gminny związek transportu publicznego Powiatu Mińskiego" została podjęta 
Uchwała N r X X X I L 2 8 7 . 2 0 2 1 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Punkt 19. 
Wolne wnioski 

Pan Władysław Celiński Sołtys Grębiszewa - powiedział, że b u d o w a s i e c i k a n a l i z a c y j n e j 
t o p r i o r y t e t o w a i n w e s t y c j a , a p r z e k a z y w a n i e środków n a p r z y d o m o w e o c z y s z c z a l n i e 
ścieków j e s t b e z c e l o w e . Może i j e s t t o d o b r e rozwiązanie, a l e t y l k o w t e d y g d y są d o b r e firmy 
i d o b r z e robią, a t e n r o k był m o k r y i w s z y s t k o wypływało. J e s t t o z a t r u w a n i e l u d z i 
i środowiska, ponieważ nieczystości znajdują się p o d powierzchnią i wypływają j a k są duże 
o p a d y . P r z y d o m o w e o c z y s z c z a l n i e można robić c o najwyżej w z a b u d o w i e k o l o n i j n e j . 
Powiedział też, że w i n n y c h samorządach można ciągnąć kanalizację i g a z p o 2 k m 
d o j e d n e g o g o s p o d a r s t w a i są n a t o pieniądze, a u n a s n i e można. Zapytał też, j a k i p r o c e n t 
mieszkańców skorzystał z o k a z j i i podłączył się d o k a n a l i z a c j i . Należy spieszyć się 
z kanalizacją, żeby n i e było później problemów z przejściem p o d autostradą, 
która m a powstać. Zauważył też, że dużo osób jeździ p o j e d y n c z o s a m o c h o d e m d o p r a c y 
d o W a r s z a w i e , a pociągi n i e są zapełnione i zgłosił b a r d z o r e s t r y k c y j n e podejście straży 
m i e j s k i e j d o p a r k o w a n i a w s t r e f a c h płatnego p a r k o w a n i a . Sołtys j e s t n i e z a d o w o l o n y 
z e s p o s o b u obsługi interesantów w S t a r o s t w i e P o w i a t o w y m , a l e p o d o b n i e j e s t też w Urzędzie 
G m i n y . 
Wójt - zwrócił uwagę n a z a k r e s zadań własnych G m i n y i P o w i a t u i poinformował w j a k i 
sposób o r g a n i z u j e przyjęcia interesantów, którzy chcą się spotkać z Wójtem. Poinformował 
też o p l a n a c h b u d o w y o b w o d n i c y Kołbieli i u w a g a c h j a k i e były w n o s z o n e n a s p o t k a n i a c h 
p r z e z p r z e d s t a w i c i e l i g m i n y . G d y p r o j e k t y o f i c j a l n i e wpłyną d o Urzędu będzie j e s z c z e 
możliwość zgłoszenia d o n i c h u w a g . W s p r a w i e p r z y d o m o w y c h o c z y s z c z a l n i ścieków 
zgodził się z przedmówcą i przypomniał, że n a początku zamysł b u d o w y p r z y d o m o w y c h 
o c z y s z c z a l n i dotyczył t y c h mieszkańców, którzy są o d d a l e n i o d s i e c i k a n a l i z a c y j n e j 
i są w z a b u d o w i e k o l o n i j n e j . P o k i l k u l a t a c h f u n k c j o n o w a n i a uchwały dotyczącej 
d o f i n a n s o w a n i a p r z y d o m o w y c h o c z y s z c z a l n i ścieków w t a k i sposób G m i n a została 
z m u s z o n a d o z m i a n y uchwały i d o p u s z c z e n i a d o f i n a n s o w a n i a p r z y d o m o w y c h o c z y s z c z a l n i 
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n a t e r e n i e całej g m i n y , n a w e t t a m g d z i e w najbliższej przyszłości m a być k a n a l i z a c j a . 
Są p o j e d y n c z e d o m y , które n i e zostały podłączone d o s i e c i k a n a l i z a c y j n e j , 
j e s t t o s p o w o d o w a n e i n d y w i d u a l n y m i s p r a w a m i , a l e j e s t t o z n i k o m a ilość w s k a l i g m i n y . 
Powiedział również o szczegółach z a k u p u i k o s z t a c h a d a p t a c j i b u d y n k u z a k u p i o n e g o 
n a p o t r z e b y G O P S u i dodał, że jeśli c h o d z i o m i e j s c a p a r k i n g o w e d l a pracowników t o n i e 
w i d z i p r o b l e m u , b o można zaparkować p o d Urzędem G m i n y i przejść k i l k a s e t metrów, 
n a t o m i a s t jeśli c h o d z i o interesantów t o p o d z i e l a z d a n i e Sołtysa, a l e o n również m u s i płacić 
z a p a r k o w a n i e , n a w e t jeśli j e d z i e w s p r a w a c h służbowych. S t r e f a płatnego p a r k o w a n i a j e s t 
w g e s t i i władz m i e j s k i c h i r e g u l u j e t o uchwała R a d y M i a s t a . 
Pan Edward Szopa mieszkaniec Gminy - zapytał o budowę t z w . południowej o b w o d n i c y 
Mińska M a z o w i e c k i e g o , c z y l i d r o g i pomiędzy u l . Siennicką i drogą krajową n r 5 0 . 
Wójt - odpowiedział, że c o jakiś c z a s t e m a t p o w r a c a . W p o p r z e d n i e j k a d e n c j i odbyło się 
n a w e t s p o t k a n i e m . i n . z udziałem Marszałka Województwa i władz samorządowych. 
S p r a w a zakończyła się n a k w e s t i a c h f i n a n s o w y c h , ponieważ władze samorządowe n i e stać 
n a t a k wielką inwestycję. P o z a t y m dochodzą s p r a w y związane z w y k u p e m t e r e n u p o d p a s 
d r o g o w y , który w z n a c z n e j części przebiegałby p r z e z t e r e n y leśne. Z n a c z n i e b a r d z i e j 
p r a w d o p o d o b n e są i n w e s t y c j e w infrastrukturę kolejową i rozbudowę t r a s y k o l e j o w e j 
wschód - zachód i budowę p r z y s t a n k u k o l e j o w e g o w Stojadłach. Wójt powiedział również, 
że jeśli c h o d z i o p l a n o w a n e t r a s y d r o g o w e d o C e n t r a l n e g o P o r t u K o m u n i k a c y j n e g o 
t o z p i s m a j a k i e wpłynęło d o Urzędu G m i n y w y n i k a , że p o s z u k u j e się n o w y c h rozwiązań 
k o r y t a r z o w y c h , które będą a k c e p t o w a n e społecznie i z a s a d n e r u c h o w o o r a z e k o n o m i c z n i e . 
Radny Maciej Gałązka - w s p r a w i e d o t a c j i d l a G Z G K powiedział, że są p r o b l e m y 
z e s t a w k a m i t a r y f , b r a k o r g a n i z a c j i p r a c y , a l e o s t a t e c z n i e t r z e b a przelać 2 0 0 t y s . zł, 
żeby utrzymać Zakład. N i e s t e t y K i e r o w n i k G Z G K n i e był n a K o m i s j i i n a s e s j i , b o zapytałby 
g o d l a c z e g o g e n e r u j e s t r a t y . R a d n y n i e chciałby się spotkać z a jakiś c z a s n a s e s j i z decyzją 
o p r z e l a n i u k o l e j n y c h środków d l a G Z G K . Powiedział również, że należy poprawić jakość 
usług dotyczących z i m o w e g o u t r z y m a n i a dróg. 

Wójt - powiedział, że n i e w y k l u c z o n e , że w najbliższym c z a s i e z a j d z i e konieczność 
d o f i n a n s o w a n i a G Z G K . W m i n i o n y c h l a t a c h było łatwiej wykonać b i l a n s f i n a n s o w y , 
o b e c n i e j e s t podział n a działalności r e a l i z o w a n e p r z e z Zakład i każda z t y c h działalności 
m u s i bilansować się o d d z i e l n i e . N i e można przesuwać w y p r a c o w a n e g o z y s k u z j e d n e j 
działalności n a inną, która j e s t d e f i c y t o w a . N o w y sposób księgowania j e s t w y m a g a n y p r z e z 
W o d y P o l s k i e i k o n i e c z n y d o z a t w i e r d z e n i a n o w y c h t a r y f . Wójt powiedział, że n i e należy 
obawiać się p o d n i e s i e n i a t a r y f y n p . z a wodę, b o j e s t t o k o n i e c z n e i może wpłynąć n a b a r d z i e j 
świadome i r a c j o n a l n e k o r z y s t a n i e z w o d y . Powiedział również, że w o s t a t n i c h l a t a c h 
wzrosły k o s z t y n p . e n e r g i i , a t a r y f a o d 2 0 1 6 r . j e s t n a t a k i m s a m y m p o z i o m i e . N a p e w n o 
winą j e s t wcześniejsze n i e d o s t o s o w a n i e przepisów d o panującej s y t u a c j i , a l e mieszkańcom 
t r z e b a dostarczać wodę i t r z e b a z a t o zapłacić n a w e t k o s z t e m i n n y c h i n w e s t y c j i . Największe 
s t r a t y są n a k a n a l i z a c j i , a l e n i e m a j e s z c z e w y k o n a n y c h szczegółowych a n a l i z . W s p r a w i e 
odśnieżania powiedział, że w t y m r o k u będą s p r a w d z a n e t r a s y z a pomocą gpsów. 
W i n n y sposób p o d z i e l o n y został t e r e n g m i n y i i n a c z e j określony z a k r e s p r a c 
w postępowaniu p r z e t a r g o w y m , a b y poprawić jakość usług. 
Radny Sławomir Komuda Przewodniczący Komisji Budżetu i Inwestycji - w związku 
z ogłoszeniem c e n y żyta p r z e z P r e z e s a Głównego Urzędu S t a t y s t y c z n e g o zwołał Komisję 
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Budżetu i I n w e s t y c j i 1 5 m i n u t p o zakończeniu s e s j i . T e m a t e m K o m i s j i j e s t obniżenie 
średniej c e n y s k u p u żyta d o w y m i a r u p o d a t k u r o l n e g o . 
Wójt dodał, że K o m i s j a została zwołana, ponieważ p r o p o z y c j a obniżenia średniej c e n y 
s k u p u żyta m u s i być z a o p i n i o w a n a p r z e z I z b y R o l n i c z e . Podziękował też w s z y s t k i m o s o b o m 
pracującym p r z y s p i s i e p o w s z e c h n y m o r a z r a d n y m i sołtysom z a p o m o c w s p i s i e . 
Przewodniczący Rady Gminy - przedstawił informację dotyczącą a n a l i z y oświadczeń 
majątkowych złożonych p r z e z r a d n y c h R a d y G m i n y Mińsk M a z o w i e c k i . 
Pan Kazimierz Chłopik Sołtys Stojadeł - poprosił o uwzględnienie odśnieżania 
chodników, ponieważ śnieg z dróg j e s t p r z e s y p y w a n y n a c h o d n i k i i z a l e g a . 
Radny Andrzej Jaworski - poinformował o r e a l i z a c j i ścieżki p i e s z o - r o w e r o w e j łączącej 
Hutę Mińską z Mińskiem M a z o w i e c k i m i podziękował w s z y s t k i m zaangażowanym w j e j 
p o w s t a n i e . 

P o w y c z e r p a n i u t e m a t y k i o b r a d Przewodniczący R a d y G m i n y podziękował 
w s z y s t k i m z a u c z e s t n i c t w o i zakończył o b r a d y X X X I I s e s j i R a d y G m i n y Mińsk M a z o w i e c k i , 
które odbyły się w d n i u 2 1 października 2 0 2 1 r . 

Protokół sporządził: 
Paweł Drobotowski 

Punkt 20. 
Zamknięcie obrad 
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